
ZÁPIS Č. 1/2004 (148)
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 13. LEDNA 2004

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 20 senátorů)

Omluveni: Münsterová/FSI, Jelínek/FSI, Sovíková/FP, Nový/FA

Hosté: rektor Vrbka, prorektoři Jančář, Kazelle, Rais, Švec,  kvestor Pěnčík,
kancléřka Vanýsková, ředitel CEVAPO Ing. Bejček

PROGRAM:

1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. Schválení programu zasedání AS VUT
3. Informace rektora, prorektorů, kvestora a kancléřky
4. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol
5. Legislativní záležitosti
6. Různé

AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT
Zápis z minulého zasedání AS VUT byl schválen bez připomínek.

AD 2) SCHVÁLENÍ PROGRAMU DNEŠNÍHO ZASEDÁNÍ
Připomínky nebyly vzneseny, program byl schválen.

AD 3) INFORMACE  PROREKTORŮ, KVESTORA A KANCLÉŘKY
 Rektor Vrbka

 v rámci kontroly vedení zaměstnanecké agendy byla provedena kontrola evidence pracovní doby
na všech fakultách VUT;

 byla provedena kontrola činnosti Inkubátoru VUT;
 dne 18. 12. 2003 se konalo na MŠMT setkání rektorů všech VŠ „Vize rozvoje veřejného školství“

za účasti ministryně školství Buzkové a náměstka Koláře, na které byl diskutován zejména rozvoj
jednotlivých vysokých škol, příprava mezinárodní akreditace a kvalita VŠ;

 rektor obdržel negativní lustrační osvědčení nově zvoleného kandidáta na děkana PhDr. Petra
Spielmanna, Dr.h.c.; nový děkan FaVU bude jmenován s účinností od 1. 2. 2004 do 31. 1. 2007;

 rektor informoval o kauze Snášel versus bývalí studenti FA VUT a přečetl část rozhodnutí
Ústavního soudu, kterým byla žádost VUT v Brně o vstup jako vedlejší účastník soudního sporu
shledána jako neopodstatněná: „…přípustnost vedlejšího účastenství vyžaduje existenci
konkrétního (hmotně právního) zájmu na výsledku řízení, který v daném případě shledán nebyl,
přičemž pouhý morální zájem nepostačuje.“ Ing. Švec sdělil, že dne 29. 1. 2004 v 9:00 hod. se
bude konat veřejné jednání na Městském soudu v Brně, Rooseveltova 16 (v místnosti 255/II.
mezipatro) a navrhl podpořit bývalé studenty FA účastí členů AS VUT a dalších členů AO. Dále
navrhl zvážit možnost udělení pamětních medailí bývalým studentům FA za jejich činy v období
sametové revoluce, nejlépe v den konání soudu.

 Prorektor Kazelle
 financování mobility studentů v roce 2004: děkanům fakult byla předána kopie dopisu náměstka

MŠMT Koláře, ve kterém sděluje, že pro I. pololetí zůstává průměrná výše příspěvku 450 EUR
(na studenta a měsíc), že však ve II. pololetí se může tato podpora snížit až na 350 EUR - podpory
budou stanovovány na každý semestr. Tuto skutečnost bude nutné respektovat při tvorbě a čerpání
Mobilitního stipendijního fondu VUT (MSF). Pravidla pro čerpání finančních prostředků z MSF
pro 1. pololetí roku 2004 byla schválena a rozeslána děkanům fakult a jsou vyvěšena na www
stránkách na adrese: http://www.vutbr.cz/vvztahy/MSF.php. Na vyžádání členů senátu budou tato

http://www.vutbr.cz/vvztahy/MSF.php
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pravidla spolu s tabulkou, která udává výši grantů programu Socrates/Erasmus a příspěvků z MSF
na I. pololetí 2004 Přílohou č. 1 k zápisu z dnešního zasedání.

 Kancléřka Vanýsková
 bývalý děkan FE VUT Prof. Brauner (v letech 1963 – 1966) oslavil dne 9. ledna 2004 99 let,

vedení VUT připravuje návrh na udělení Ceny města Brna;
 připravují se nové internetové stránky VUT,  jejichž pracovní verzi je v současné době možné

shlédnout na adrese: http://portal.vutbr.cz
 v současné době se provádějí korektury česko-anglické verze Kalendária 2004, do konce ledna

bude vytištěno;
 Národní divadlo Brno připravuje na podzim premiéru opery RUR, na které budou spolupracovat

také studenti FaVU a FEKT.

 Prorektor Švec
 návrh na změnu Studijního a zkušebního řádu VUT spolu s návrhem několika malých změn

Statutu VUT byl zaslán na MŠMT k připomínkování, po vyjádření ministerstva budou oba návrhy
předloženy k projednání AS VUT;

 příští týden se na MŠMT uskuteční  jednání zástupců několika vysokých škol ve věci Dodatku
k diplomu ve smyslu sjednocení tohoto dokumentu v rámci ČR;

 během ledna se uskuteční schůzka s koordinátory transformačních rozvojových projektů, na které
bude projednáváno zejména čerpání financí a konečná integrace projektů;

 dne 14. 1. 2004 se bude konat Dozorčí rada KaM, na které budou projednávány drobné změny
v Kolejním řádu VUT a v kritériích pro přidělování míst na kolejích;

 součástí nového „Portálu VUT“ je i velmi rozsáhlá část týkající se informací o studiu, fakulty do
15. 1. 2004 doplní a zkontrolují dříve vyžádané informace;

 Prorektor Rais
 dne 14. 1. 2004 od 14:30 hod. se bude konat v aule Centra VUT seminář se zástupci University of

Malaga/Španělsko, tato akce se koná v souvislosti s přípravou akreditace VUT Asociací
evropských univerzit v příštím roce;

 probíhají jednání s vedoucími kateder jazyků ve věci standardizace minimálních znalostí studenta
bakalářského studia s cílem získání „jazykového pasu“; zpracovávají se nákladové analýzy výuky;

 dne 5. 1. 2004 zasedala Programová rada CEVAPO, která se soustředila na interní vzdělávání
zaměstnanců VUT (jazykové kursy) a doplňující pedagogické vzdělávání Ph.D. učitelů; dále byly
odsouhlaseny kursy řízení projektů a mezinárodních projektů.

 Prorektor Jančář
 probíhá příprava návrhů výzkumných záměrů ve struktuře: 5 návrhů FAST, po 4 návrzích FSI

a FEKT, po 1 záměru FCH, FA, FP a FIT; FaVU se částečně podílí na výzkumném záměru FA;
v pátek 16. 1. 2004 se bude v aule Centra VUT konat druhá informativní schůzka se zástupci
MŠMT, na které budou zodpovězeny případné dotazy uchazečů ke zpracování a předložení návrhů
výzkumných záměrů;

 ve druhé polovině prosince 2003 se konala Valná hromada JIC, na které byla projednána zpráva
o hospodaření za rok 2003 a předběžný návrh rozpočtu na rok 2004;

 jsou připraveny k vydání směrnice rektora:
 Uskutečňování doktorských studijních programů,
 Uplatnění a ochrana autorských práv vznikajících v souvislosti s činností VUT a jeho

zaměstnanců,
 Uplatnění a ochrana práv duševního vlastnictví vznikajícího v souvislosti s činností VUT

a jeho zaměstnanců,
 Podepisování smluv v oblasti vzdělávání, vědy a výzkumu a zahraničních vztahů;

 firma Siemens navázala kontakt s VUT ve věci spolupráce.

Předsedkyně LK AS VUT Doc. Lhotáková požádala prorektora Jančáře o poskytnutí návrhů směrnic
rektora členům LK AS VUT.

Mgr. Božek informoval o zasedání Dozorčí rady JIC, které se konalo dne 18. prosince 2003. Na tomto
jednání byly zvoleny orgány dozorčí rady– předsedou se stal Ing. Milan Venclík, místopředsedou Mgr.
Božek. Dále byl projednán kontrolní mechanismus projektu mikropůjček firmám Inkubátoru VUT.

http://portal.vutbr.cz/
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 Kvestor Pěnčík
 od ledna byla oficiálně zahájena realizace SAP, postupně jsou nasazovány jednotlivé moduly,

prvním výstupem bude lednová uzávěrka; některé věci bude ještě třeba dopracovat – není
rozhodnuto o způsobu rozpočtování a plánování, protože na jednotlivých fakultách je poměrně
odlišný, připravují se vazby na pasportizaci, evidenci veškerého majetku školy, atd.;
Kancléřka Vanýsková sdělila, že v novém čísle časopisu Události budou uvedeny věcné informace
o zavádění SAP a také vyjádření kvestora, co může nový počítačový systém VUT přinést;

 ke dni 16. 1. 2004 bude provedena první uzávěrka pro účtování součástí roku 2003, všechny
fakulty budou mít kladný hospodářský výsledek, VUT však bude vzhledem k odpisům v účetní
ztrátě; kvestor projedná s auditory, jak bude VUT v otázce odpisů postupovat;

 VUT obdrželo zálohu na vzdělávací činnost 2004 ve výši 122 mil. Kč na měsíce leden a únor,
předpokládá se, že první čísla rozpočtu letošního roku budou předána na poradě rektorů na MŠMT
dne 22. 1. 2004 nebo na poradě kvestorů dne 27. 1. 2004. Dále kvestor přednesl předběžné
informativní údaje o připravovaném návrhu rozpočtu VUT a sdělil, že jediný problém se
předpokládá na FA, kde vzhledem ke změně akreditace studijního programu došlo
v hospodářském roce 2004 k poklesu počtu studentů. Děkan FA připravuje písemnou žádost
o řešení tohoto problému. Návrh rozpočtu VUT na rok 2004 bude předložen AS VUT začátkem
února. Předseda EK AS VUT Dr. Popela navrhl kvestorovi, aby zaslal členům EK první verzi
návrhu rozpočtu, která je před předložením AS VUT projednávána s děkany a tajemníky fakult;

 VUT podepsalo tříletou smlouvu Microsoft Campus Agreement, která zajišťuje pronájem
celoškolské licence minulých i budoucích verzí Windows pro upgrade a plné licence minulých
i budoucích verzí kancelářského balíku Microsoft Office Professional (Word, Excel, PowerPoint
a Outlook). Licence pokrývá všechny počítače v majetku VUT, kromě počítačů zaměstnanců
Kolejí a menz a s výjimkou zaměstnanců KaM také domácí počítače zaměstnanců VUT (včetně
zaměstnanců na  částečné úvazky); licence Windows se nevztahuje na nákup nových počítačů.
Zaměstnanci KaM budou zahrnuti do licence pravděpodobně od 31. 12. 2004, počítače studentů
doma a na pokojích kolejí nejsou v licenci zahrnuty, kromě případů, kdy jsou počítače v majetku
VUT.

AD 4) INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL
Doc. Zbořil úvodem omluvil Doc. Münsterovou, která utrpěla minulý týden úraz a předal slovo Mgr.
Božkovi, který stručně informoval o materiálu zpracovaném legislativní komisí RVŠ „Podněty
k novele vysokoškolského zákona“ - souhrnném materiálu obsahujícím veškeré návrhy k případné
novele VŠ zákona, které legislativní komise RVŠ obdržela, seřazené podle pořadí paragrafů zákona,
k nimž se vztahují. Tento materiál bude projednáván na předsednictvu RVŠ, které se bude konat ve
čtvrtek 15. 1. 2004.

AD 5) LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI
Předsedkyně LK Doc. Lhotáková sdělila, že legislativní komise do příštího zasedání AS zpracuje
první návrh doporučovaných změn vnitřních předpisů VUT. Dále navrhla termín zasedání legislativní
komise na úterý dne 27. 1. 2004 v 9:00 hodin v malé zasedací místnosti rektorátu VUT, místn. č. 225.

 Návrh na změnu příloh Statutu Fakulty strojního inženýrství VUT
Doc. Zbořil informoval senátory o žádosti děkana a předsedy AS Fakulty strojního inženýrství ze dne
9. 1. 2004 o schválení návrhu změn příloh Statutu FSI - členové AS VUT obdrželi žádost v tištěné
formě na dnešním zasedání senátu. Předložený návrh obsahuje:

 nové znění Přílohy č. 2  – Seznam akreditovaných studijních programů FSI VUT,
 nové znění Přílohy č. 4 – doplnění názvu nově zřízeného Ústavu metrologie a zkušebnictví (zkr.

ÚMZ) a změnu původního názvu Ústavu mechaniky těles (zkr. ÚMT) na nový název Ústav
mechaniky těles, mechatroniky a biomechaniky (zkr. ÚMTMB).

Doc. Zbořil podal návrh hlasovat o předloženém návrhu změn příloh Statutu FSI již na dnešním
zasedání, vzhledem k povaze navrhovaných změn (aktualizace akreditovaných studijních programů
a organizační změny fakulty spadající do kompetence rozhodnutí AS FSI).
Prorektor Švec sdělil, že v návaznosti na probíhající akreditace studijních programů na všech fakultách
je připravována změna Přílohy č. 2 Statutu VUT v Brně (aktualizace akreditovaných studijních
programů všech fakult VUT v Brně).
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Následovala krátká diskuse, po které členové AS VUT souhlasili s návrhem Doc. Zbořila a následně
bylo přistoupeno k hlasování o schválení předloženého návrhu.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje změnu Přílohy č. 2 a Přílohy č. 4 Statutu Fakulty strojního
inženýrství VUT v předloženém znění ze dne 9. 1. 2004.
Hlasování:
Pro – 19 hlasů
Proti – 0
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 1
Akademický senát VUT schvaluje změnu Přílohy č. 2 a Přílohy č. 4 Statutu Fakulty strojního
inženýrství VUT v předloženém znění ze dne 9. 1. 2004.

AD 6) RŮZNÉ
 Doc. Zbořil informoval o prvním zasedání Pracovní komise RVŠ – předsedové akademických

senátů VŠ, které se bude konat zítra, tj. ve středu 14. 1. 2004, v zasedací místnosti rektora VUT
v Brně. Jedná se o první oficiální setkání této komise jako orgánu Rady vysokých škol.

 Ředitel CEVAPO Ing. Bejček informoval o připravované náplni činností CEVAPO v roce 2004
a odpovídal na četné dotazy členů AS VUT týkající se zejména nákladů na jednotlivé činnosti. Dr.
Popela požádal o předložení písemného materiálu pro členy ekonomické komise, který bude
obsahovat předpokládané náklady na jednotlivé činnosti CEVAPO, aby tak byla komise
v souvislosti s přípravou návrhu rozpočtu VUT na rok 2004 dopředu informována a urychlil se tím
proces schvalování rozpočtu. Ing. Bejček přislíbil materiál zpracovat, bude Přílohou č. 2 k zápisu
z dnešního zasedání AS VUT.

 Dr. Popela požádal členy EK AS VUT o krátké jednání komise po zasedání AS VUT, na kterém
budou stanoveny termíny jednání EK v souvislosti s přípravou návrhu rozpočtu VUT na rok 2004.

 Doc. Zbořil informoval detailně o čerpání fondů AS VUT v roce 2003 a požádal členy studentské
komory AS VUT o zpracování obdobného rozboru do příštího zasedání senátu.

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 10. února  2004 v 9:00 hodin
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1.

           Ing.  Jaroslav Švec, v. r.                                                     Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r.
předseda Studentské komory AS VUT                                                  předseda AS VUT v Brně

Zapsala: Jarmila Cardová

Přílohy:
1. Pravidla pro čerpání finančních prostředků z „Mobilitního stipendijního fondu VUT v Brně“

a tabulka vyplácení grantů pro 1. pololetí roku 2004
2. Rozbor požadavků CEVAPO na dotaci v roce 2004


